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§ 187
Karhuhallin sivuverkko on uusittava, valtuustoaloite, valtuutettu Jussi Ihamäki

PRIDno-2022-6183

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite – Karhuhallin sivuverkot uusittava. 

Karhuhallia remontoitiin muutama vuosi sitten. Tuolloin oli tarkoitus uusia myös 
sivuverkot. Näin ei tehty, eikä asia ole edennyt vieläkään. Revenneet ja toimimattomat 
verkot aiheuttavat joka päivä ja ilta lukuisia vaaratilanteita, kun pallot tulevat 
juoksuradalle. On vain ajan kysymys, milloin turhia loukkaantumisia urheilijoille tulee. 
Karhuhallin sivuverkot on uusittava välittömästi, jotta turvallisuus säilyy 
harjoittelijoilla. Itse olen joka päivä hallilla ja joudun verkkoja kiinnittelemään ja 
erilaisin painoin suojaamaan urheilijoita palloilta, jotta loukkaantumisia ei syntyisi. 
Tähän asiaan on reagoitava nopeasti.”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 188
Esteettömyys kaupungin luottamustoimissa, valtuustoaloite, Porin Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka Tommila

PRIDno-2022-6184

Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka 
Tommila jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”VALTUUSTOALOITE : ESTEETTÖMYYS KAUPUNGIN LUOTTAMUSTOIMISSA

On hienoa, että puolueet tänä päivänä tarjoavat vammaisille ihmisille mahdollisuuden 
asettua ehdolle vaaleissa siinä kuin vammattomillekin. On myös hienoa, että meillä 
Porissa on hyväksytty vammaisneuvoston edustus lautakuntiin. Tämä ei kuitenkaan 
riitä. YK:n vammaisten oikeuksien yleisopimus allekirjoitettiin Suomessa jo vuonna 
2007 ja se ratifioitiin 2016 ja astui lain veroisena voimaan 10.6.2016. Sopimus takaa 
vammaisille ihmisille samat oikeudet kuin vammattomillekin ja valtion, 
hyvinvointialueiden ja kuntien tehtävä on huolehtia siitä, että tämä käytännössä 
toteutuu. Kun puhutaan yhteiskunnallisesta vaikuttamisesta, kuten osallistumisesta 
poliittiseen päätöksentekoon tai esimerkiksi lakisääteisten vaikuttamistoimielinten 
toimintaan, on vammaisilla oltava yhdenvertainen mahdollisuus osallistua. Tämä 
onnistuu ainoastaan huolehtimalla siitä, että kokoukset ovat esteettömiä ja 
saavutettavia niin kokouspaikan kuin käytäntöjenkin osalta.

Porissa on nyt tullut vastaan saavutettavuusongelmia kokousten osalta jo ainakin 
kolmen eri lautakunnan/jaoston kokoustilanteissa.

Esteettömyydestä ja saavutettavuudesta hyötyvät kaikki, eivät ainoastaan vammaiset. 
Varsinkin väestön ikääntyessä yhä kasvavaa joukkoa ympäristötekijät rajoittavat 
osallistumasta yhdenvertaisesti. On totta, että on mahdollisista tehdä erilaisia 
mukautuksia yksilön tarpeen mukaan, mutta on kohtuutonta joutua olemaan aina se 
yksi hankala jäsen, jota varten toimintatapaa pitää mukauttaa erillisestä pyynnöstä. 
On mahdollista toteuttaa esteettömyyttä ja saavutettavuutta myös 
kustannusneutraalisti ja rakentaa siitä normi.

Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että tammikuusta 2024 otetaan 
kaikissa kaupungin kokousjärjestelyissä huomioon saavutettavuus ja esteettömyys 
seuraavilla tavoilla:

1. Kokouspaikan todellinen esteettömyys tarkastetaan etukäteen ja kokouksia 
pidetään vain paikoissa, joihin on tehty esteettömyyskartoitus ja esteettömyystiedot 
ovat saatavilla.                  

2. Koko kokouksen ajan pidetään Teams-yhteys auki. Kaikki kokouksen aikana esim. 
valkokankaalle jaettava materiaali jaetaan myös Teamsin kautta, jotta jokaisen 
osallistujan on mahdollista halutessaan seurata oman koneen ruudulta, eivätkä 
valonheijastukset tai vaikka istumapaikka tai näköongelmat vaikuta siihen, että osia 
esityksestä jäisi näkemättä.                                

3.  Kokouksissa käytetään mikrofoneja, jolloin henkilön on mahdollista saada ääni 
tietokoneen kautta omiin kuulokkeisiinsa, jolloin voi kuulla, vaikka tilassa ei olisi 
induktiosilmukkaa tai vaikka tilassa ääntä ilman kuulokkeita ja mikrofonia 
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kuunnellessa taustahäly tai kaiku vaikeuttaisivat kuulemista. Ääni ei kierrä, kun 
mikrofoni on aina auki vain siitä koneesta, jonka käyttäjä puhuu/käytössä on 
konferenssimikrofoni ja ääniä ei koneissa pidetä päällä kuin kuulokkeiden kanssa.

Nämä kaikki keinot ovat kustannusneutraaleja, koska jokaisella joka tapauksessa 
tietokone edessään koko kokouksen ajan on ja sihteerit osaavat käyttää Teamsia. 
Kaupunki on myös Vasemmistoliiton valtuustoaloitteesta aloittanut kaupungin 
toimipisteiden esteettömyyskartoitukset vuonna 2019, joten varmasti riittävästi 
esteettömiä kokouspaikkojakin on jo löytynyt. Näillä keinoilla ei keneltäkään jää 
olennaista tietoa näkemättä tai kuulematta eikä kenenkään tarvitse erikseen joka 
kerta pyytää täysipainoisen osallistumisen mahdollistavia ratkaisuja.

 

Porissa 14.11.2022

Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä,

Milka Tommila

Raisa Ranta

Antero Kivelä

Mika Aho

Jani-Petteri Pajukoski

Markku Tanttinen

Rami Virtanen

Jaakko Jäntti

Jukka Heinonen”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 189
Porin kaupungin ryhdyttävä neuvotteluihin Senaatti-kiinteistön kanssa sen omistaman 
oikeustalokiinteistön ostamiseksi tontteineen osin vaihtokaupalla Porin kaupungille, 
valtuustoaloite, Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja 
valtuutettu Markku Tanttinen

PRIDno-2022-6188

Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu 
Markku Tanttinen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite

Asia

Kuntalain suomin valtuuksin esitän Porin kaupungin ryhtyvän neuvotteluihin Senaatti-
kiinteistön kanssa sen omistaman oikeustalokiinteistön ostamiseksi tontteineen osin 
vaihtokaupalla Porin kaupungille.

Historiaa

Porin virastotalohanketta on suunniteltun yli kymmen vuotta: Antinkadun-Valtakadun 
kulma hallintokorttelissa, Teljätori ja viimeksi lautakuntakierroksella oleva 
Rautatienpuistokatu 5 oleva entinen tyttöjen ammattikoulu. Virastotalohanke ei ole 
edennyt sopivien kohteiden puuttuessa eteenpäin. Ammattikoulu suuritöisenä ja 
kalliina näyttää olevan kustannuksiltaan ulottumattomissa.

Oikeustalo

Senaatti-kiinteistön oikeustalo tulee istuntosalien vähäisyyden vuoksi saneerattavaksi 
tai puretaan ja tilalle tulee suurempi rakennus. Kiinteistö on hyväkuntoinen ja sen osia 
on kunnostettu viimeksi noin 8 vuotta sitten. Se on alusta pitäen suunniteltu virasto- 
ja oikeustaloksi. Suhteellisen tuoreena rakennuksena (6000nm) siinä on tilaa runsaasti 
kaupungin tarpeisiin. Tontti antaa laajentua suuremman tilatarpeen syntyessä.

Koulurak:

Suojelun alaiseen kouluun ei ole yrityksistä huolimatta löytynyt sopivaa toimijaa eikä 
vuokralaista. Asuintaloksi siitä olisi tullut liian kallis ja viimeisin virastotalon 
kustannussuunnitelma nousi 30 M€:n tietämiin. Muistomerkkinä säilytykseen tyhjä 
talo on kallis. Tässä esitetty vaihtokauppa olisi hyvä Porin kaupungille ja Senaatti-
kiinteistölle. Porin tulee tarttua tilaisuuteen ja hakea suojelupäätöksen purun ja 
neuvotella vaihtoehdoista Senaatti-Kiinteistön edustajien kanssa kaupan ehdoista ja 
purkamisesta.

Porissa 14 p:nä marraskuuta 2022

Markku Tanttinen

Kaupunginvaltuutettu (Sit/Vas) Tekninen lautakunta

Rami Virtanen

Antero Kivelä
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Milka Tommila

Jani-Petteri Pajukoski

Jukka Heinonen

Jaakko Jäntti

Raisa Ranta"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 190
Koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen 
perusteella laadittava kehittämissuunnitelma, valtuustoaloite, useat valtuutetut, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto

PRIDno-2022-6189

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupunginvaltuusto

Aloite 14.11.2022

Koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen 
perusteella laadittava kehittämissuunnitelma

Me allekirjoittaneet esitämme, että Porin kaupunki kartoittaa kaikkien alueella 
toimivien ylläpitämiensä koulujen pihojen varustelun; ajanmukaisuus, viihtyisyys, 
käytettävyys ja turvallisuus huomioiden.Kartoituksessa tulisi erityisesti huomioida 
terveyteen, hyvinvointiin, monimuotoiseen liikuntaan, leikkiin ja toimintaan 
kannustavat pihavarustelut. Saadun selvityksen pohjalta tulee laatia 
kehittämissuunnitelma.

Porissa on viime vuosina rakennettu uusia kouluja erinomaisin piha-aluein, mutta 
vanhempien koulukiinteistöjen kohdalla piharakenteiden päivitys on jäänyt 
toteuttamatta.
Tämä saa osan porilaisista lapsista ja nuorista kokemaan eriarvoisuutta keskenään. 
Osa koulujen pihoista ja vanhoista rakennelmista aiheuttaa myös turvallisuusriskejä
käyttäjilleen.

Liikkumisen puute on olennainen terveyttä, hyvinvointia ja toimintakykyä heikentävä 
tekijä kaikenikäisillä. Viihtyisä ja toimiva oman lähikoulun piha on keskeinen 
liikkumisympäristö koululaisten arkipäivissä ja iltapäivätoiminnassa, sekä usein myös 
heidän loma-aikoinaan. Koulujen pihojen monimuotoisuus lisää osaltaan myös 
asuinalueiden viihtyisyyttä. Monikäyttöiset pihat ovat parhaimmillaan kaiken ikäisiä 
kiinnostavia ja liikkumaan houkuttelevia kaupunkitiloja asuinalueiden arkisissa 
ympäristöissä. Ne lisäävät asuinalueiden viihtyisyyttä, yhteisöllisyyttä, moni-ilmeisyyttä 
ja turvallisuutta, sekä vahvistavat palvelutasoa ja arvoja. Helposti saavutettavina, 
maksuttomina ja avoimina lähiliikunta- ja leikkipaikkoina ne edistävät asukkaiden 
yhdenvertaisuutta, ehkäisevät syrjäytymistä ja luovat edellytyksiä asukkaiden 
omatoimiselle liikkumiselle, kohtaamiselle ja hyvinvoinnille.

Porissa 14.11.2022
Christa Lahto
Matti Välimäki
Niko Viinamäki"

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 128 ( )137
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

 

§ 191
Aloite kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen 
sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Reetta Vähätalo-
Amhdak

PRIDno-2022-6190

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittava valtuutettu Reetta Vähätalo-Amhdak 
jättivät valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Aloite kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen 
sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta.

Porin yhdistettiin perustellusti kaksi lukiota sekä kaksi yläkoulua sivistyslautakunnan 
päätöksellä ja oppilaat aloittivat uuden arkensa Porin lukiossa ja Porin lyseossa tänä 
syksynä. Alkusyksystä ilmi tuli puutteita erityisesti lukiolaisten opiskeluarjen 
sujuvuudessa. Tietojemme mukaan osaan epäkohdista on tehty jo muutoksia ja 
tilanne on edenneet suotuisaan suuntaan. Silti olemme saaneet oppilaiden ja 
opiskelijoiden taholta viestiä, että he toivoisivat tulevansa kuulluksi epäkohdista, jotka 
muuttuneessa ja kooltaan kasvaneessa kouluympäristössä vielä kuormittavat nuoria. 
Huolta on tullut ilmi mm. kiireen tunnusta kouluarjessa, koulutilojen viihtyvyydestä 
sekä lukiossa kurssien liian nopeasta täyttymisestä ilmoittautumisen yhteydessä. 
Nuoren koulupäiviin tulisi mahtua myös taukoja ja ikätovereiden kanssa yhdessä 
vietettyä aikaa. Nyt aikaa saattaa kulua kohtuuttomasti esimerkiksi suunnistamiseen 
seuraavaan luokkatilaan, parkkipaikan etsimiseen tai ruokalassa sopivan 
istumapaikan löytämiseen.

Kouluterveyskyselyistä on käynyt ilmi, että nuoret ovat aiempaa ahdistuneempia. 
Muun muassa korkeakoulujen opiskelijavalinnan uudistuksen epäillään olevan 
osaltaan nuorten lisääntyneen stressin ja kuormittuneisuuden taustalla, myös 
toipuminen koronapandemian aiheuttamasta lisäkuormituksesta on vielä kesken. 
Opiskeluhuollon ja terveyspalvelujen siirtyessä hyvinvointialueille vuodenvaihteessa, 
Porin kaupungille jää merkittävä rooli ennaltaehkäisevässä työssä nuorten 
hyvinvoinnin kannalta. Nuorten omien vaikutusmahdollisuuksien tukeminen lisää 
tunnetusti nuorten hyvinvointia. Sivistyslautakunta kantaa vastuun koulumuutosten 
vaikutuksista nuoriin ja ehdottammekin, että Porin lukiossa ja Porin lyseossa tehtäisiin 
kaikille oppilaille ja opiskelijoille kysely kouluarjen sujuvuudesta heidän 
näkökulmastaan ja että siinä mahdollisesti ilmi tulevien muutostarpeiden 
toteuttamismahdollisuuksia selvitetään.

 

Porissa 14.11.2022

Reetta Vähätalo-Amhdak, Porin vihreä valtuustoryhmä

Nelly Pitkänen, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Hanna Sinisalmi, Porin vihreä valtuustoryhmä

Sanna Grönmark, Porin vihreä valtuustoryhmä



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 129 ( )137
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

 

Laura Pullinen, Porin vihreä valtuustoryhmä

Minna Haavisto, Porin vihreä valtuustoryhmä

Timo Aro, Porin vihreä valtuustoryhmä

Mika Tuhkanen, Porin vihreä valtuustoryhmä

Henna Kyhä, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Juha Joutsenlahti, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Neea Kähkönen, Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä

Tiina Puska, Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä

Matti Välimäki, Perussuomalaisten valtuustoryhmä

Raija Koskiranta, Keskustan valtuustoryhmä

Tapio Huhtanen, Keskustan valtuustoryhmä

Hanna Raitakari Kokoomuksen valtuustoryhmä

Mikael Ropo, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Aila Haikkonen, Keskustan valtuustoryhmä

Juha Kantola, Keskustan valtuustoryhmä

Jussi Ihamäki, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Mikko Pakkasela, Kokoomuksen valtuustoryhmä"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 193
Ruosniemen pyörätiet kuntoon, valtuustoaloite, Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-Petteri Pajukoski

PRIDno-2022-6193

Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-
Petteri Pajukoski jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTO ALOITE

RUOSNIEMEN PYÖRÄTIET KUNTOON

Ruosniemen koululaiset ovat saamassa uuden terveen koulun niin on myös 
perusteltua saattaa alueen pyörätiet myös asianmukaiseen kuntoon.

Ruosniementie koko osuudelta tarvitsee uuden pinnoitteen. Pyörätie on kuoppainen 
sekä halkeilee ja heinä kasvaa läpi asfaltin monin kohdin. Pyörätie tulee pääväyläksi 
alueen koululaisille ja on vaarallinen pienille pyörille ja yleistyneille 
sähköpotkulaudoille ja pyörille. Moni pyöräilijä on jo siirtynyt pyöräilemään 
katuosuudelle.

Sama koskee ruosniemen tieltä lähtevää pohjoisväylän osuutta sekä puolet 
keisariviitantien pyörätietä.

Myös jääräntien pyörätie on huonossa kunnossa ja toejoen lasten koulutie uuteen 
kouluun.

Valtuutetun suomin oikeuksin

Jani-Petteri Pajukoski

Porissa 14.11.2022

Milka Tommila

Virtanen Rami

Mika Aho

Antero Kivelä

Markku Tanttinen

Jaakko Jäntti

Raisa Ranta"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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